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Demanen al govern de CiU que aclareixi la periodicitat i els formats de les sessions

L’oposició de Cardedeu bloqueja 
l’aprovació dels impostos i les taxes
Cardedeu

Anna Fernández

Els grups a l’oposició de 
Cardedeu van votar en con-
tra de tots els punt del ple, 
entre els quals l’aprovació 
dels impostos i taxes el pas-
sat dijous, en rebre la negati-
va del govern (CiU, en mino-
ria) de repetir la sessió, però 
amb el format d’ordinària, 
en lloc de l’extraordinària 
convocada. 

La polèmica jornada va 
començar a l’inici de la 
sessió. Tots els partits de 
l’oposició van llegir el mateix 
comunicat durant les prime-
res intervencions a la sessió. 

Demanaven que es retirés 
els punts del ple i es convo-
qués un ple ordinari amb el 
mateix ordre del dia. Creien, 
a més, que calia afegir un 
punt per aclarir la periodi-
citat dels plens i el format 
d’aquests: ordinaris o extra-
ordinaris. L’oposició va expo-
sar que si l’equip de govern 
no responia a la demanda de 
la majoria votarien en contra 
a tots els punts. CiU va deci-
dir tirar endavant, però no 
es va poder aprovar cap dels 
punts ja que els resultats 
sempre eren 6 vots a favor i 
11 vots en contra. 

Segons l’oposició, els regi-
dors havien arribat a l’acord 

de fer un ple ordinari cada 
mes, com sempre s’havia 
fet. L’equip de govern, però, 
assegura que havia quedat 
establert realitzar un ple 
ordinari cada dos mesos i 
un d’extraordinari quan fos 
necessari. “Ho vam fixar en 
el ple del cartipàs seguint 
el que recomana la llei. És 
una mesura purament eco-
nòmica”, diu l’alcaldessa 
Calamanda Vila. “Era un 
acord tàcit i verbal, no ens 
valen les excuses de l’aus-
teritat”, replica Montserrat 
Cots, del PSC. “No se’ns han 
presentat mai aquests criteris 
econòmics que ara exposen”, 
afegeix Íngrid Ruiz, del Par-

tit Popular. Marta Cordomí, 
de la CUP, també destaca 
que, si realment l’acord era el 
que exposa l’equip de govern, 
“també hauria d’haver que-
dat reflectit en els pressu-
postos, i no és així; coixeja en 
aquest punt la seva justifica-
ció”. Els regidors de l’oposi-
ció estaven decebuts per la 
seva deslleialtat de l’equip 
de govern. “És mentida que 
s’hagués parlat, la Calamanda 
s’ho ha tret de la màniga. Ens 
ho ha fet a les esquenes, a 
mala fe”, explica el regidor 
d’ICV, Carles Guinart. 

Un ple extraordinari no 
inclou la presentació de 
mocions, les intervencions 

L’Ajuntament ha convocat una consulta fins al 7 de novembre

Els veïns de Caldes decidiran si es 
canvia el nom del carrer Espartero

El carrer Espartero va ser batejat fa 170 anys en homenatge al general

Caldes de Montbui

EL 9 NOU

L’Ajuntament de Caldes ha 
obert una consulta ciutada-
na, durant aquest mes de 
novembre, perquè els veïns 
decideixin si volen canviar 
el nom del carrer Espartero 
o mantenir-lo. A més, també 
proposarà un altre procés de 
consulta per assignar el nom 
de la plaça que sorgirà amb 
les obres que s’estan fent a 
l’entorn de l’Espai Can Rius. 

Fins al 7 de novembre a les 
2 del migdia els veïns poden 
fer arribar una proposta de 
nom per a la plaça o per al 
carrer a través d’una sol-

licitud general presentada a 
l’Oficina d’Atenció a la Ciu-
tadania de l’Ajuntament de 
Caldes de Montbui. Caldrà 
especificar el nom proposat i 
la motivació de la tria. Cada 
consulta portarà a votació 
popular tres noms. El tercer 
nom d’aquesta llista sorgirà 
de les propostes recollides 
per entitats i ciutadania. En 
el cas de la consulta per al 
carrer Espartero, el Consell 
d’Associacions de Veïns deci-
dirà entre totes les propostes 
presentades, quina sortirà a 
votació i serà l’òrgan que en 
cas d’empat, un cop finalit-
zada la consulta, tindrà un 
vot de qualitat. L’any passat, 
els veïns del carrer Espartero 
van engegar una iniciativa 
per evitar que es canviés de 
nom, tal com proposava una 
moció aprovada a l’Ajunta-
ment el 2008, en què també 
es recollia la intenció d’en-
gegar un procés participatiu 
amb els veïns.

de la ciutadania ni el torn de 
precs i preguntes de l’oposi-
ció. Si els plens ordinaris fos-
sin cada dos mesos, algunes 
preguntes de l’oposició hau-
rien d’esperar molt per rebre 
resposta. “Aquest fet suposa 
una limitació de transparèn-
cia, de règim democràtic i 
agilitat en els plens”, destaca 
Jordi Cots, d’ERC. 

L’oposició creu que el 
desenvolupament d’aquest 
ple constata la situació en 
minoria de CiU, amb un 
govern en minoria. “L’equip 
de govern ha de saber que 
és una minoria, majoritària, 
però que necessita els altres 
grups per arribar a acords”, 
explica Montserrat Cots. “Hi 
ha un problema de no saber 
sumar de la mateixa manera 
que no van saber pactar amb 
cap partit per assolir majoria 
en el seu moment”, afegeix 
Carles Guinart. Per a l’alcal-
dessa, però, “això no tocava”. 
“Estem decebuts però és una 
cosa que hem d’assumir al ser 
minoria”, diu Vila. 

La Llagosta aplicarà 
bonificacions segons 
la renda familiar

La Llagosta 

El ple de la Llagosta va apro-
var els impostos i taxes pel 
2012 amb una pujada mit-
jana d’un 3,2%, però amb 
noves bonificacions. Es faran 
reduccions als rebuts del 
subministrament d’aigua, 
el servei d’escombraries i 
l’impost de béns immobles 
(IBI). A més, l’equip de 
govern (ICV-EUiA, CiU i 
CPLL) congelarà l’impost de 
béns immobles (IBI), el d’ac-
tivitats econòmiques i el de 
vehicles. En canvi s’apujarà 
un 4.65% el servei d’aigua i 
un 2,82% el d’escombraries. 
Els impostos de 2012 van 
ser aprovats amb els vots a 
favor de l’equip de govern, 
l’abstenció del PP i el vot en 
contra del PSC. JL.R.B.

Mor un jove francès 
en un accident a 
l’AP-7, a Sant Celoni

Sant Celoni

Un jove de 19 anys de nacio-
nalitat francesa va morir a la 
matinada d’aquest dissabte 
a l’AP-7 a Sant Celoni, en un 
accident en què es van veure 
implicats dos vehicles, un de 
matrícula espanyola i l’altre 
francesa. Un dels altres dos 
ocupants del mateix turisme 
va resultar ferit greu i va ser 
traslladat a l’Hospital de Vall 
d’Hebron, i l’altre va patir 
ferides lleus i el SEM el va 
evacuar a l’hospital de Sant 
Celoni. Com a conseqüència 
d’aquest accident l’AP-7 
va estar tallada en sentit 
Barcelona durant més de 
dues hores.

Lliçà reclama al govern que deixi de 
retallar les partides a les escoles bressol
Lliçà d’Amunt

Mireia Pérez

L’alcalde de Lliçà d’Amunt, 
Nacho Simon, va dir al dar-
rer ple, el passat dijous, que 
s’ha tramès al Departament 
d’Educació un escrit de quei-
xa i s’han concertat reunions 
per tal d’exigir que les sub-
vencions per a les escoles 
bressol municipals deixin de 
baixar any rere any. Ho va 
confirmar durant l’accepta-
ció de la subvenció per les 
escoles bressol municipals 

Nova Espurna i Palaudàries. 
La subvenció oferta per la 
Generalitat enguany és de 
331.200 euros en total per les 
dues escoles; 1.600 euros per 
alumne, és a dir, 200 euros 
menys que l’any anterior.  
Des del Departament se’ls ha 
comunicat que, pel 2013, les 
subvencions baixarien, com 
a mínim, 200 euros més per 
alumne, fet que les deixaria 
en una 1.400 euros per alum-
ne. Els 200 euros de diferèn-
cia d’enguany deixen l’Ajun-
tament amb uns 40.000 euros 

de dèficit, aproximadament. 
ERC va demanar que, de cara 
als Pressupostos de 2012, 
l’Ajuntament es faci càrrec 
de la situació i faci el que 
cal per mantenir la qualitat 
dels equipaments. Simon va 
expressar, al ple, la voluntat 
de reduir despeses internes 
sense que baixi la qualitat de 
les escoles bressol. 

D’altra banda, l’Ajunta-
ment de Lliçà d’Amunt ha 
decidit estabilitzar l’impost 
dels béns immobles (IBI) i 
augmentar un 3% la resta 

de taxes, amb relació a la 
pujada de l’IPC. Tot i que 
l’Ajuntament no recaptarà 
més per l’IBI, sí que hi haurà 
4.050 famílies que paga-
ran més aquest any perquè 
el valor del seu habitatge 
ha pujat. També hi haurà, 
segons l’alcalde Simón, 
3.800 famílies que pagaran 
menys. L’increment, en els 
casos més extrems, serà de 
10 euros l’any, i la mitjana de 
4. Quim Ferriol, portaveu del 
grup d’ERC, va objectar que 
caldria haver revisat les boni-
ficacions a les taxes i adap-
tar-les a la realitat actual del 
municipi per tal que siguin 
més eficaces. Les ordenances 
per al 2012 van ser aprovades 
amb el suport de CiU i l’abs-
tenció d’ERC i ICV.


